
PROTOKÓŁ Nr IX/24

z sesji Rady Powiatu Otwockiego 

odbytej w dniu 28 listopada 2024 r.
w Powiatowym Młodzieżowym Domu Kultury w Otwocku 

przy ul. Poniatowskiego 10

Na podstawie art. 14 ust. 3 ustawy o samorządzie powiatowym oraz § 12 ust. 4 

Statutu Powiatu Otwockiego Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach o godzinie 1620 

otworzyła obrady IX sesji Rady Powiatu Otwockiego. Powitała przybyłych gości, radnych 

oraz pracowników Starostwa.

Poinformowała, że zgodnie z listą obecności w sesji bierze udział 21 radnych, 

co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 23 osoby stanowi quorum, pozwalające 

na podejmowanie prawomocnych uchwał.

Porządek obrad przedstawia się następująco:

1. Otwarcie obrad sesji.

2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian w porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu Nr VIII z sesji.

4. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał:

1) w sprawie zmian w uchwale Nr 435/LXIX/23 Rady Powiatu Otwockiego z dnia 

20 grudnia 2023 r. - Uchwała Budżetowa Powiatu Otwockiego na 2024 rok, 

z późn.zm.;

2) w sprawie zmian w uchwale Nr 436/LXIX/23 Rady Powiatu Otwockiego z dnia 

20 grudnia 2023 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Otwockiego na lata 2024 - 2038, z późn.zm.;

3) w sprawie wyboru członka Zarządu Powiatu Otwockiego;

4) w sprawie przyjęcia rezygnacji z członkostwa w Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji;

5) zmieniająca uchwałę Nr 7/II/24 z dnia 16 maja 2024 r. w sprawie powołania 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji;

6) w sprawie ustanowienia kierunku działania dla Zarządu Powiatu Otwockiego;

7) w sprawie diet przysługujących radnym Powiatu Otwockiego;

8) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części nieruchomości 
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znajdującej się w zasobie Powiatu Otwockiego, oznaczonej jako dz. ew. nr 73/8 

w obr. 8 w Otwocku;

9) w sprawie uchwalenia Programu współpracy Powiatu Otwockiego z organizacjami 

pozarządowymi oraz z podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

na 2025 rok;

10) w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Powiecie 

Otwockim na lata 2025 - 2028.

5. Sprawozdanie z prac Zarządu.

6. Informacje Przewodniczącej Rady.

7. Sprawy różne.

8. Zamknięcie obrad sesji.

Ad. 2
Radny Krzysztof Olszewski zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad w punkcie 

czwartym podpunktu czwartego oraz piątego, ponieważ wycofuje swoją zgodę na 

kandydowanie na członka Zarządu Powiatu Otwockiego i w związku z tym wycofuje również 

swoją rezygnację z członkostwa w Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek o zdjęcie z porządku obard 

podpunktu czwartego.

Głosowanie w obecności 21 radnych: „za” —18 osób, „wstrzymały się” — 3 osoby.

Wniosek został przyjęty.

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek o zdjęcie z porządku obrad 

podpunktu piątego.

Głosowanie w obecności 21 radnych: „za” —18 osób, „wstrzymały się” — 3 osoby.

Wniosek został przyjęty.

Radny Paweł Walo zawnioskował by podpunkt ósmy punktu czwartego został 

omówiony przed punktem dotyczącym diet przysługujących radnym, ze względu na 

zaproszonych gości.
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Radny Andrzej Wojtyra zaproponował by podpunkt dotyczący projektu uchwały w 

sprawie diet przysługujących radnym przenieść na ostatnie miejsce punktu czwartego.

Radny Paweł Walo wyraził zgodę na zgłoszoną propozycję.

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek radnego Andrzeja Wojtyry.

Głosowanie w obecności 21 radnych: „za” — 21 osób.

Wniosek został przyjęty.

Starosta Otwocki Tomasz Laskus złożył wniosek o wprowadzenie do punktu 

czwartego podpunktu przedostatniego, projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia do 

realizacji w okresie od dnia 01.02.2025 r. do dnia 31.12.2025 r. projektu pn. „Rozwój 

dziennych form usług opiekuńczych świadczonych w społeczności lokalnej na terenie 

powiatu otwockiego” w ramach naboru konkurencyjnego nr FEMA.08.05-IP.01-029/24 dla 

Priorytetu VIII Fundusze Europejskie dla aktywnej integracji oraz rozwoju usług społecznych 

i zdrowotnych na Mazowszu, Działania 8.5 Usługi społeczne i zdrowotne, Programu 

Fundusze Europejskie dla Mazowsza 2021-2027.

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie ww. wniosek.

Głosowanie w obecności 21 radnych: „za” — 21 osób.

Wniosek został przyjęty.

Radny Piotr Mateusz Kudlicki zawnioskował o wykreślenie w punkcie czwartym 

podpunktu szóstego w sprawie ustanowienia kierunku działania dla Zarządu Powiatu 

Otwockiego, ze względu na braki formalne w projekcie uchwały oraz umożliwienie 

zaopiniowania go przez komisje.

Radna Bogumiła Więckowska powiedziała, że Klub Radnych Platformy 

Obywatelskiej RP przychyla się do tego wniosku.

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie ww. wniosek.

Głosowanie w obecności 21 radnych: „za” — 21 osób.

Wniosek został przyjęty.
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Porządek obrad po zmianach:

1. Otwarcie obrad sesji.

2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian w porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu Nr VIII z sesji.

4. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał:

1) w sprawie zmian w uchwale Nr 435/LXIX/23 Rady Powiatu Otwockiego z dnia 

20 grudnia 2023 r. - Uchwała Budżetowa Powiatu Otwockiego na 2024 rok, 

z późn.zm.;

2) w sprawie zmian w uchwale Nr 436/LXIX/23 Rady Powiatu Otwockiego z dnia 

20 grudnia 2023 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Otwockiego na lata 2024 - 2038, z późn.zm.;

3) w sprawie wyboru członka Zarządu Powiatu Otwockiego;

4) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części nieruchomości 

znajdującej się w zasobie Powiatu Otwockiego, oznaczonej jako dz. ew. nr 73/8 w 

obr. 8 w Otwocku;

5) w sprawie uchwalenia Programu współpracy Powiatu Otwockiego z organizacjami 

pozarządowymi oraz z podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2025 rok;

6) w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w 

Powiecie Otwockim na lata 2025 - 2028;

7) w sprawie zatwierdzenia do realizacji w okresie od dnia 01.02.2025 r. do dnia 

31.12.2025 r. projektu pn. „Rozwój dziennych form usług opiekuńczych 

świadczonych w społeczności lokalnej na terenie powiatu otwockiego” w ramach 

naboru konkurencyjnego nr FEMA.08.05-IP.01-029/24 dla Priorytetu VIII 

Fundusze Europejskie dla aktywnej integracji oraz rozwoju usług społecznych i 

zdrowotnych na Mazowszu, Działania 8.5 Usługi społeczne i zdrowotne, 

Programu Fundusze Europejskie dla Mazowsza 2021-2027;

8) w sprawie diet przysługujących radnym Powiatu Otwockiego.

5. Sprawozdanie z prac Zarządu.

6. Informacje Przewodniczącej Rady.

7. Sprawy różne.

8. Zamknięcie obrad sesji.
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Ad. 3
Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu 

Nr VIII z sesji.

Głosowanie w obecności 21 radnych: „za” — 20 osób, „wstrzymała się” — 1 osoba.

Ad. 4

1) Starosta Otwocki Tomasz Laskus poinformował, że projekt uchwały został

szczegółowo omówiony na posiedzeniu Komisji Budżetowej.

Radny Dariusz Kołodziejczyk zadał pytanie dotyczące wniosku Komisji Budżetowej 

w sprawie zakupu nowych stojaków na rowery z budżetu Powiatu i zamontowanie ich na 

działce przy Przychodni Rejonowej Otwock, ul. Armii Krajowej 3 w Otwocku.

Starosta Otwocki Tomasz Laskus odpowiedział, że realizacja wniosku nie wymaga 

zmian w projekcie uchwały budżetowej.

Radna Magdalena Koczorowska-Szlassa poprosiła o przedstawienie uchwały, ze 

względu na radnych, którzy nie są członkami Komisji Budżetowej.

Skarbnik Powiatu Wiesław Miłkowski omówił zmiany w planie dochodów oraz 

wydatków.

Radna Bogumiła Więckowska zapytała się, dlaczego cztery zadania inwestycyjne 

z dofinansowaniem z Programu Polski Ład zostały przesunięte na kolejny rok i z jakiego 

powodu te zadania nie zostały zrealizowane.

Starosta Otwocki Tomasz Laskus odpowiedział, że są to zadania wieloletnie. Wpływ 

miało również zamknięcie Drogi Wojewódzkiej 801.

Radna Bogumiła Więckowska poprosiła o omówienie każdego zadania wraz 

z podaniem przyczyny przesunięć.

Radny Paweł Walo powiedział, że część tych inwestycji była wpisana do budżetu, 

mimo że wiadome było, że nie zostaną rozpoczęte. Następnie zaproponował, by obecny na 

sali Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych odpowiedział na pytania radnych.

Dyrektor ZDP Paweł Grzybowski powiedział, że trzy z zadań realizowane są w 

formule Zaprojektuj i Wybuduj. Mowa o ,,Modernizacji infrastruktury dróg powiatowych 

Powiatu Otwockiego polegająca na modernizacji przepraw przez cieki”, „Modernizacji 

infrastruktury drogowej Powiatu Otwockiego polegająca na modernizacji przepraw przez 

cieki wodne - etap II” oraz „Modernizacji infrastruktury drogowej i mostowej na terenie 
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Powiatu Otwockiego”. Dwa pierwsze zadania zatrzymały się na etapie uzyskania pozwoleń 

na budowę. W przypadku inwestycji dot. modernizacji przepraw przez cieki II, która to 

znajduje się na obszarze chronionym rzeki Świder, w ramach kompensaty Regionalna 

Dyrekcja Ochrony Środowiska a także Generalna Dyrekcja Ochrony Środowiska 

zaproponowały koszenie łąk na terenie powiatu płockiego. ZDP nie widział możliwości 

podjęcia tych działań. W następstwie tego nałożony został obowiązek przeprowadzenia oceny 

działania na środowisko, co zostało wykonane i oczekuje na odpowiedź RDOŚ. Zadanie dot. 

modernizacji przepraw przez cieki I otrzymało pozwolenie na realizację inwestycji 

w poprzednim tygodniu, co spowodowane było m.in. nieuregulowanym stanem gruntów. 

Wykonawca w tym tygodniu rozpocznie pracę na moście w Janowie. „Modernizacja 

infrastruktury drogowej i mostowej na terenie Powiatu Otwockiego” składa się z czterech 

zadań, trzy z nich zostały już w całości zrealizowane. Budowa ronda na skrzyżowaniu ul. 

Kołłątaja z ul. Świderską jest opóźniona ze względu na odwołanie od uchylenia decyzji 

ZRID. Rozbudowa ul. Kołłątaja na odcinku od ul. Majowej do rzeki Świder nie była możliwa 

przy jednoczesnym zamknięciu DW 801 oraz ul. Kraszewskiego.

Radny Andrzej Wojtyra skierował pytanie do Zarządu, czy rozpoczęły się prace nad 

utworzeniem Wydziału Inwestycji.

Starosta Otwocki Tomasz Laskus odpowiedział, że Zarząd pracuje nad utworzeniem 

wydziału.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poprosiła przewodniczącego Komisji 

Budżetowej o przedstawienie opinii.

Przewodniczący Komisji Budżetowej Tomasz Wyglądała poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie projekt uchwały.

Głosowanie w obecności 21 radnych: „za” — 20 osób, „wstrzymała się” — 1 osoba.

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 21 radnych podjęła uchwałę Nr 56/IX/24 

w sprawie zmian w uchwale Nr 435/LXIX/23 Rady Powiatu Otwockiego z dnia 20 

grudnia 2023 r. - Uchwała Budżetowa Powiatu Otwockiego na 2024 rok, z późn.zm, 
która stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
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2) Starosta Otwocki Tomasz Laskus przedstawił autopoprawkę, która skorygowała dane 

w załączniku nr 1 dotyczące projektów unijnych.

Skarbnik Powiatu Wiesław Miłkowski poinformował, że projekt jest konsekwencją 

zmian w uchwale budżetowej.

Radni nie zgłosili uwag i pytań.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poprosiła przewodniczącego Komisji 

Budżetowej o przedstawienie opinii.

Przewodniczący Komisji Budżetowej Tomasz Wyglądała poinformował, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie projekt uchwały.

Głosowanie w obecności 21 radnych: „za” — 20 osób, „wstrzymała się” — 1 osoba.

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 21 radnych podjęła uchwałę Nr 57/IX/24 w 

sprawie zmian w uchwale Nr 436/LXIX/23 Rady Powiatu Otwockiego z dnia 20 grudnia 

2023 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Otwockiego na lata 2024 - 

2038, z późn.zm, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

3) Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach przekazała, że zgodnie z rezygnacją radnego 

Roberta Kosińskiego z pełnienia funkcji członka zarządu, Starosta przedstawi nowego 

kandydata.

Starosta Otwocki podziękował radnemu Robertowi Kosińskiemu oraz zgłosił 

kandydaturę radnego Jarosława Lecha.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach zapytała, czy radny Jarosław Lech wyraża 

zgodę na kandydowanie.

Radny Jarosław Lech wyraził zgodę.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach w związku z art. 27 ust. 3 ustawy o 

samorządzie powiatowym, zaproponowała powołanie trzyosobowego składu Komisji 

Skrutacyjnej oraz poprosiła radnych o zgłaszanie innych propozycji.

Radni nie zgłosili uwag i przez aklamację przyjęli trzyosobowy skład Komisji 

Skrutacyjnej.
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Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poprosiła o zgłaszanie kandydatów do 

Komisji Skrutacyjnej.

Starosta Otwocki Tomasz Laskus zgłosił kandydaturę radnego Mateusza Marczaka.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach zapytała, czy radny wyraża zgodę na 

kandydowanie.

Radny Mateusz Marczak wyraził zgodę.

Radny Mateusz Rojek zgłosił kandydaturę radnego Mateusza Traczyka.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach zapytała, czy radny wyraża zgodę na 

kandydowanie.

Radny Mateusz Traczyk wyraził zgodę.

Radny Mateusz Rojek zgłosił kandydaturę radnego Andrzeja Wojtyry.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach zapytała, czy radny wyraża zgodę na 

kandydowanie.

Radny Andrzej Wojtyra wyraził zgodę.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie wybór Komisji 

Skrutacyjnej.

Głosowanie w obecności 21 radnych: „za” — 21 osób.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poprosiła o ukonstytuowanie się Komisji 

Skrutacyjnej oraz przygotowanie kart do głosowania.

O godzinie 1 ~ ' Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę.

Wznowienie obrad nastąpiło o godzinie 1719.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poinformowała, że przewodniczącym Komisji 

Skrutacyjnej został radny Mateusz Traczyk.

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej radny Mateusz Traczyk wyjaśnił zasady oraz 

rozpoczął głosowanie.

Po zakończeniu głosowania Przewodnicząca ogłosiła o godz. 1730 przerwę w obradach 

dla podliczenia przez Komisję Skrutacyjną głosów i sporządzenie protokołu z głosowania.

Wznowienie obrad nastąpiło o godzinie 1737.
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Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Mateusz Traczyk odczytał protokół komisji (w 

załączeniu), zgodnie z którym Komisja Skrutacyjna stwierdziła, że w głosowaniu tajnym 

radny Jarosław Lech został wybrany członkiem Zarządu Powiatu Otwockiego następującą 

ilość głosów:

za: 14

przeciw: 6 

wstrzymujących się: 1.

Uchwała Nr 58/IX/24 w sprawie wyboru członka Zarządu Powiatu Otwockiego stanowi 
załącznik do protokołu.

Radny Jarosław Lech podziękował Radzie za wybór i złożył ustną rezygnację 

z pełnionych funkcji w Komisji Zdrowia, Rodziny i Bezpieczeństwa oraz Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu Otwockiego.

4) Starosta Otwocki Tomasz Laskus wyjaśnił, że Spółka InPost Paczkomaty Sp. z o.o.

wystąpiła z wnioskiem o zawarcie kolejnej umowy dzierżawy gruntu pod paczkomat.

Radny Dariusz Kołodziejczyk zapytał, czy nie powinno zostać zorganizowane 

postępowanie przetargowe, ze względu na kolejną umowę dzierżawy terenu dla tego 

podmiotu.

Adwokat Marek Bajson przekazał, że art. 37 ust. 4 ustawy o gospodarce 

nieruchomościami określa, że zawarcie umów użytkowania, najmu lub dzierżawy na czas 

oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony następuje w drodze przetargu. 

Natomiast Rada Powiatu może wyrazić zgodę na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia tych umów.

Radny Dariusz Kołodziejczyk powiedział, że w treści projektu uchwały nie ma mowy 

o bezprzetargowym trybie.

Reprezentująca Wydział Gospodarki Nieruchomościami Katarzyna Fila wyjaśniła, że 

paczkomat cieszy się bardzo dużym zainteresowaniem i InPost jest wiodącą firmą w tych 

usługach. Jeśli projekt uchwały wymaga wpisania trybu bezprzetargowego, Rada może 

umieścić tę informację w treści.
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Radny Dariusz Kołodziejczyk odpowiedział, że powinno być to zawarte w projekcie 

przygotowanym przez wydział.

Radny Piotr Mateusz Kudlicki powiedział, że po podjęciu tej uchwały, nieruchomość 

będzie użytkowana przez ponad 3 lata przez ten sam podmiot. Żeby zawrzeć umowę z tą 

samą firmą jest potrzebna uchwała Rady o wyrażeniu zgody na tryb bezprzetargowy. W 

związku z tym radny zgłosił wniosek by § 2, § 3 i § 4 ponumerować kolejno § 3, § 4, § 5 i 

dodać § 2 o treści: „Wyraża się zgodę na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy.”, oraz zawrzeć to w nazwie uchwały „w sprawie wyrażenia 

zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy oraz 

wydzierżawienie części nieruchomości znajdującej się w zasobie Powiatu Otwockiego, 

oznaczonej jako dz. ew.nr 73/8 w obr. 8 w Otwocku”.

Starosta Otwocki Tomasz Laskus stwierdził, że doprecyzowanie lepiej wyjaśni 

sytuację, natomiast treść projektu uchwały wskazuje, że taka zgoda musiała zostać wyrażona.

Radny Piotr Mateusz Kudlicki w odpowiedzi na poprzednią wypowiedź podtrzymał 

swoje stanowisko.

Radny Rafał Majewski zapytał na jaki okres została zawarta obecna umowa z firmą 

InPost.

Katarzyna Fila odpowiedziała, że obecnie jest to korzystanie bezumowne. A 

wcześniejsza umowa została zawarta 9 października 2020 r. na okres dwóch lat.

Sekretarz Krystyna Olesińska poprosiła o wyjaśnienie na czym polega korzystanie 

bezumowne.

Katarzyna Fila przekazała, że w przypadku nieusunięcia całości lub części automatów 

we wskazanym terminie dzierżawca płaci karę umowną w wysokości 1/10 miesięcznej stawki 

czynszu określonej umową.

Radny Andrzej Wojtyra zapytał, czy osoba odpowiedzialna za tę sytuację poniosła 

konsekwencje oraz stwierdził, że brak podpisanej umowy przez okres dwóch lat jest skrajną 

niegospodarnością.

Radny Paweł Walo odpowiedział, że radni poprzedniej kadencji powinni to 

skontrolować.

Radny Piotr Mateusz Kudlicki dodał, że kary umowne są pobierane dodatkowo do 

odszkodowania za użytkowanie nieruchomości.

Starosta Otwocki Tomasz Laskus powiedział, że problem został zdiagnozowany i jest 

naprawiany za pomocą omawianego projektu uchwały.
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Radny Mateusz Rojek złożył wniosek formalny o zakończenie tej dyskusji 

i zaopiniowanie projektu.

Radny Dariusz Kołodziejczyk wyraził swój sprzeciw.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie wniosek 

o zamknięcie dyskusji.

Głosowanie w obecności 21 radnych: „za” —15 osób, „przeciw” — 6 osób.

Wniosek został przyjęty.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poprosiła przewodniczącego Komisji 

Gospodarki, Zasobu i Środowiska o przedstawienie opinii.

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Zasobu i Środowiska Mateusz Traczyk 

poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie zmianę treści 

uchwały zgłoszoną przez radnego Mateusza Piotra Kudlickiego.

Głosowanie w obecności 21 radnych: „za” —19 osób, „przeciw” — 2 osoby.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie projekt uchwały z 

przyjętymi wcześniej zmianami.

Głosowanie w obecności 21 radnych: „za” —18 osób, „przeciw” — 1 osoba, „wstrzymały się” 

— 2 osoby.

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 21 radnych podjęła uchwałę Nr 59/IX/24 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części nieruchomości 
znajdującej się w zasobie Powiatu Otwockiego, oznaczonej jako dz. ew. nr 73/8 w obr. 8 

w Otwocku;

5) Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poinformowała, że projekt był umawiany na

posiedzeniu Komisji Edukacji, Kultury i Sportu oraz otworzyła dyskusję.

Radny Andrzej Wojtyra powiedział, że jego zdaniem brakuje doprecyzowania zwrotu 

„społeczność lokalna”.
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Starosta Otwocki Tomasz Laskus odpowiedział, że jest to sformułowanie bazowe, 

które jest zrozumiałe. Ścisła definicja powodowałaby ograniczenia w rozumieniu dokumentu. 

Społeczność lokalną należy interpretować w opozycji do społeczności ponadlokalnej lub 

globalnej.

Radna Kinga Błaszczyk zapytała, czy w trakcie konsultacji z organizacjami wpłynęły 

uwagi w sprawie omawianego programu.

Kierownik Biura Kultury i Promocji odpowiedział, że organizacje nie złożyły uwag.

Radny Andrzej Wojtyra zgłosił, że w punkcie określającym wykorzystywanie dotacji 

powinien być zawarty zakaz korzystania na rzecz innych społeczności niż powiatu 

otwockiego.

Radny Piotr Mateusz Kudlicki powiedział, że zapisy programu są tożsame 

z poprzednimi. W przeszłości nie było żadnych komplikacji i niejasności.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poprosiła przewodniczącego Komisji 

Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie opinii.

Przewodniczący Komisji Mateusz Rojek poinformował, że Komisja Edukacji, Kultury 

i Sportu pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Radny Krzysztof Olszewski opuścił obrady.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie projekt uchwały.

Głosowanie w obecności 20 radnych: „za” —19 osób, „wstrzymała się” — 1 osoba.

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 20 radnych podjęła uchwałę Nr 60/IX/24 w 

sprawie uchwalenia Programu współpracy Powiatu Otwockiego z organizacjami 
pozarządowymi oraz z podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 

2025 rok, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Radny Krzysztof Olszewski dołączył do obrad.

6) Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poinformowała, że projekt był omawiany na

posiedzeniu Komisji Zdrowia, Rodziny i Bezpieczeństwa.

Radni nie zgłosili uwag i pytań.
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Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poprosiła przewodniczącego Komisji 

Zdrowia, Rodziny i Bezpieczeństwa o przedstawienie opinii.

Przewodniczący Komisji Zdrowia, Rodziny i Bezpieczeństwa Jarosław Lech 

poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały wraz ze 

złożoną poprawką.

Radny Dariusz Kołodziejczyk odczytał wniosek komisji polegający na dopisaniu w 

dziale XII Monitorowanie Strategii w Lp. 1 w kolumnie „Odpowiedzialni” na początku 

„Zarząd Powiatu”.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie wniosek komisji 

Zdrowia, Rodziny i Bezpieczeństwa.

Głosowanie w obecności 21 radnych: „za” — 21 osób.

Wniosek został przyjęty.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

Głosowanie w obecności 21 radnych: „za” — 21 osób.

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 21 radnych podjęła uchwałę Nr 61/IX/24 

w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Powiecie 

Otwockim na lata 2025 - 2028, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

7) Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poinformowała, że projekt był omawiany na

posiedzeniu Komisji Zdrowia, Rodziny i Bezpieczeństwa.

Radni nie zgłosili uwag i pytań.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poprosiła przewodniczącego Komisji 

Zdrowia, Rodziny i Bezpieczeństwa o przedstawienie opinii.

Przewodniczący Komisji Zdrowia, Rodziny i Bezpieczeństwa Jarosław Lech 

poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.

Radny Zbigniew Szczepaniak opuścił obrady.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie projekt uchwały.
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Głosowanie w obecności 20 radnych: „za” — 20 osób.

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 20 radnych podjęła uchwałę Nr 62/IX/24 w 

sprawie zatwierdzenia do realizacji w okresie od dnia 01.02.2025 r. do dnia 31.12.2025 r. 
projektu pn. „Rozwój dziennych form usług opiekuńczych świadczonych w społeczności 

lokalnej na terenie powiatu otwockiego” w ramach naboru konkurencyjnego nr 

FEMA.08.05-IP.01-029/24 dla Priorytetu VIII Fundusze Europejskie dla aktywnej 

integracji oraz rozwoju usług społecznych i zdrowotnych na Mazowszu, Działania 8.5 

Usługi społeczne i zdrowotne, Programu Fundusze Europejskie dla Mazowsza 2021
2027, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Radny Zbigniew Szczepaniak dołączył do obrad.

8) Radny Mateusz Rojek zgłosił propozycje zmian do poszczególnych paragrafów

projektu uchwały w sprawie diet przysługujących radnym Powiatu Otwockiego:

• w § 1:

„1) Przewodniczącego Rady Powiatu - 92%;

2) dla nieetatowych Członków Zarządu Powiatu - 90%;

3) dla Wiceprzewodniczących Rady Powiatu - 85%;

4) dla Przewodniczących Komisji Rady Powiatu - 80%;

5) dla radnych Powiatu, niepełniących funkcji określonych w punkcie 1-4, 

którzy są członkami co najmniej 2 Komisji Rady Powiatu - 75%;

6) dla radnych niepełniących funkcji określonych w punkcie 1-4, którzy są 

członkami jednej lub żadnej Komisji Rady Powiatu - 60%.”;

• w § 2:

„W przypadku, gdy radnemu przysługują diety w różnych wysokościach z 

tytułu pełniących funkcji w Radzie Powiatu, wypłaca się jedną dietę wyższą.”;

• w § 3:

„1. Za każdą nieobecność radnego na sesji Rady Powiatu potrącane będzie 5% 

kwoty bazowej wyrażonej w Ustawie.

2. Za jednorazową nieobecność na posiedzeniu Komisji Rady, potrącane 

będzie 3% kwoty bazowej wyrażonej w Ustawie .
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3. Za dwie lub więcej nieobecności na posiedzeniu Komisji Rady, potrącane 

będzie 5% kwoty bazowej wyrażonej w Ustawie.”;

• wykreślenie § 3 o brzmieniu:

„Za każdą nieobecność na posiedzeniu Zarządu Powiatu radnego będącego 

członkiem Zarządu niepobierającym wynagrodzenia za pracę w Zarządzie 

Powiatu, potrącane będzie 4% z należnej w danym miesiącu diety liczonej na 

podstawie kwoty bazowej wyrażonej w Ustawie.”.

Radny Jacek Czarnowski wyraził swoje niezadowolenie z powodu zmian, które są 

wprowadzane mimo ustaleń ze wspólnego posiedzenia wszystkich komisji.

Radny Andrzej Wojtyra złożył wniosek formalny o dostarczenie projektu uchwały 

z proponowanymi zmianami i piętnastominutową przerwę w obradach na zapoznanie się z 

nimi.

Radna Bogumiła Więckowska również poprosiła o wydruk, ze względu na słabą 

czytelność ekranu wyświetlającego materiały.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie wniosek radnego 

Wojtyry.

Głosowanie w obecności 21 radnych: „za” —18 osób, „przeciw” — 1 osoba, „wstrzymała się”

— 1 osoba.

Wniosek został przyjęty.

O godzinie 1836 Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę. 

Wznowienie obrad nastąpiło o godzinie 1854.

Radny Jacek Czarnowski zaproponował następujące zmiany:

• w § 1 pkt 3:

„dla każdego z Wiceprzewodniczących Rady Powiatu - 80%”;

• w § 1 pkt 4:

„dla Przewodniczących Komisji Rady Powiatu - 80%”.

Radna Kinga Błaszczyk powiedziała, że stawki proponowane na wspólnym 

posiedzeniu komisji były zdecydowanie za wysokie oraz zaproponowała w § 1 brzmienie:
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„1) Przewodniczącego Rady Powiatu - 85%;

2) dla nieetatowych Członków Zarządu Powiatu - 85%”.

Radny Piotr Mateusz Kudlicki opuścił obrady.

Radny Robert Kosiński zawnioskował o pięciominutową przerwę.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie ww. wniosek.

Głosowanie w obecności 20 radnych: „za” — 20 osób. 

Wniosek został przyjęty.

O godzinie 1859 Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę. 

Wznowienie obrad nastąpiło o godzinie 1907.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie wniosek dot. zmian 

zgłoszonych przez radnego Mateusza Rojka.

Głosowanie w obecności 20 radnych: „za” —12 osób, „przeciw” — 8. 

Wniosek został przyjęty.

Radny Piotr Mateusz Kudlicki dołączył do obrad.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie wniosek radnego 

Jacka Czarnowskiego.

Głosowanie w obecności 21 radnych: „za” — 8 osób, „przeciw” —13.

Wniosek został odrzucony.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie wniosek radnej Kingi 

Błaszczyk.

Głosowanie w obecności 21 radnych: „za” — 8 osób, „przeciw” —13.

Wniosek został odrzucony.
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Radny Mateusz Rojek zaproponował zmianę w § 13:

„Uchwała wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2025 r. i podlega ogłoszeniu w 

Dzienniku Urzędowym Województwa Mazowieckiego.”.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie wniosek radnego 

Mateusza Rojka.

Głosowanie w obecności 21 radnych: „za” —15 osób, „przeciw” — 5, „wstrzymała się” — 1 

osoba.

Wniosek został przyjęty.

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poddała pod głosowanie projekt uchwały.

Głosowanie w obecności 21 radnych: „za” —12 osób, „przeciw” — 7 osób, „wstrzymała się”

— 1 osoba.

Rada Powiatu Otwockiego w obecności 21 radnych podjęła uchwałę Nr 63/IX/24 

w sprawie diet przysługujących radnym Powiatu Otwockiego, która stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu.

Ad. 5
Radny Jacek Czarnowski poprosił o udzielenie informacji na temat wydarzeń: Forum 

Bezpieczeństwa pod hasłem Zwiększamy bezpieczeństwo w czasach niepewności oraz Bal 

Wszystkich Świętych.

Starosta Otwocki Tomasz Laskus odpowiedział, że Forum Bezpieczeństwa odbyło się 

15 listopada br. w Powiatowym Młodzieżowym Domu Kultury. Na wydarzenie zostali 

zaproszeni eksperci oraz włodarze. Głównym tematem była nowa ustawa o obronie cywilnej, 

a organizatorem była Fundacja EUROPA 112. „Bal wszystkich świętych” był zabawą 

przeznaczoną dla dzieci i ich rodziców, finansowaną głównie przez Miasto Otwock. 

Większość uczestników zgłaszana była przez parafie.

Radny Paweł Walo dodał, że kierownik Biura Kultury i Promocji może udzielić 

szczegółowej odpowiedzi na piśmie.
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Radny Jacek Czarnowski poprosił o udzielenie informacji na piśmie dot. liczby 

uczestników, charakteru imprezy i sposobu dystrybuowania biletów/zaproszeń.

Radna Kinga Błaszczyk zapytała, czy była to impreza kierowana tylko do 

mieszkańców Otwocka.

Radny Robert Kosiński odpowiedział, że dla mieszkańców całego powiatu.

Radny Jacek Czarnowski zapytał o koszt zakupu i montażu bramy wjazdowej na teren 

„Dziadka Lisieckiego” przy u. Mickiewicza 47 w Otwocku.

Starosta Otwocki Tomasz Laskus przekazał, że koszt będzie wynosił kilka tysięcy 

złotych. Zarząd analizuje możliwości ogrodzenia tego terenu, głównie ze względu na 

grasujące dziki.

Radny Jacek Czarnowski również poprosił o udzielenie szczegółowej odpowiedzi na 

piśmie.

Radny Andrzej Wojtyra zapytał o przyczynę zmiany terminu konferencji naukowo- 

profilaktycznej nt.: „Narkotyki i nowe substancje psychoaktywne” organizowanej przez 

Komendę Powiatową Policji w Otwocku.

Starosta Otwocki Tomasz Laskus odpowiedział, że wydarzenie zostało przeniesione 

na przyszły rok. Komenda Powiatowa Policji powołała się na przyczyny niezależne od 

organizatora.

Radny Andrzej Wojtyra zapytał, na co zostały przeznaczone środki, w związku 

z wnioskami Wydziału Komunikacji i Transportu dot. złomowania pojazdów.

Starosta Otwocki Tomasz Laskus odpowiedział, że środki zostały przyjęte do budżetu.

Radny Rafał Majewski zapytał, kto został zastępcą dyrektora Powiatowego Urzędu 

Pracy.

Radny Paweł Walo odpowiedział, że jest to długoletnia pracownica PUP.

Ad. 6
Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach przekazała, że wzięła udział w II Kongresie 

Przewodniczących Rad Gmin, Miast, Powiatów i Sejmików. Podziękowała również 

wszystkim zaangażowanym w liczne wydarzenia organizowane przez powiat. 

Poinformowała, o planowanym wznowieniu Forum Przewodniczących Rad miast i gmin 

Powiatu Otwockiego. Termin kolejnej sesji Rady Powiatu Otwockiego planowany jest na 19 

grudnia.
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Ad. 7
Radna Bogumiła Więckowska przedstawiła wniosek Klubu Radnych Platformy 

Obywatelskiej RP w sprawie niezwłocznego podłączenia ogrzewania w budynku należącym 

do Powiatu Otwockiego znajdującym się w Józefowie przy ul. Sienkiewicza 28 oraz 

przekazała go Przewodniczącej Rady.

Radna Kinga Błaszczyk zaapelowała do Zarządu, by zadbać o bezpieczeństwo 

mieszkańców Domu dla Dzieci przy ul. Cieszyńskiej i ogrodzenie jego terenu.

Ad. 8
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, o godzinie 1943 Przewodnicząca Rady 

Grażyna Kilbach zamknęła obrady IX sesji VII kadencji Rady Powiatu Otwockiego.

Przewodniczyła:

Grażyna Kilbach

Sporządziła:

Anna Karpińska
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